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Dagsorden til menighedsrådsmøde i Tølløse  
 tirsdag den 14. januar 2025 kl. 19.00 i Præstegårdssalen 

 
Til stede: Andreas Lundsgaard Fink, Bente Lykke Jacobsen, Henrik Mikkelsen, Henrik Falster-Hansen, 
Charlotte Paisley, Henning Pedersen, Kirsten Schmidt, Ole Bach Piekut og Jonas Lauge Andersen 
Afbud: Lene Hjære Østergaard og Marie-Louise Jensen 
 

 Punkt  

1 Godkendelse af dagsorden Dagsordenen blev godkendt. 

2 Nyt fra formanden Der er modtaget en mail fra John Veje vedrørende 
det nye sognehus. 
 
Det blev oplyst, at der ikke foreligger en ansøgning 
hos kommunen om ændring af lokalplanen fra det 
tidligere menighedsråd. 
 
Planlægningen af et orienteringsmøde for 
beboerne om emnet iværksættes. 
 
Punkt 10 udgår, da emnet allerede blev behandlet 
under dette punkt.  
 

3 Nyt fra kassereren En forkert honorartakst er blevet udbetalt, hvilket 
korrigeres snarligt. 
 
Der er konstateret manglende udbetaling af 
refusioner fra både provstiet og stiftet vedrørende 
lønninger. Dette undersøges straks, og provstiet 
kontaktes snarligt. 
Mette fra regnskabskontoret inviteres til næste 
møde for yderligere afklaring.  
 

4 Nyt fra kirkeværgen Ifølge en rapport om det historiske inventar i 
kirken skal der snarligt kigges på restaurering af 
inventaret. 
Der tages kontakt til Nationalmuseet med henblik 
på udarbejdelse af en ny rapport. 
 
Kloaksystemet er blevet fotograferet og renset, og 
der er udarbejdet en rapport. 
 
Pavillonen rottesikres. 
Det vedtages, at formanden må tage et R2-
autorisationskursus. 
Der opsættes rottespærrer i alle brønde, og der 
søges midler fra reservefonden. 
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Der arbejdes videre med kirkemuren. 
 
Der skal bruges 200.000 kr. til stillads og 
understrygning af taget i kirketårnet. 
 
Etablering af automatisk åbning af porten/lågen til 
kirkegården vil koste 180.000 kr. 
 
Der skal bruges 35.000 kr. til opretning af 
hovedstien fra hovedporten til våbenhuset. 
 
Istandsættelse af murværket og taget i kapellet 
anslås til at koste 50.000 kr. 
 
Kirkegårdslågerne skal males, hvilket vil koste cirka 
100.000 kr. 
 
En elektriker tilkaldes til mindre opgaver i 
præstegården. 
 
Raftehegnet i præstegården er delvist udskiftet; et 
stykke på cirka 20 meter er dog råddent og skal 
udskiftes snarligt. 
 
Et blødgøringsanlæg til præstegården efterspørges 
og drøftes på et senere møde, når en konkret pris 
er indhentet. 
 
En blodbøg i præstens have er blevet fældet. Der 
forventes snarligt en regning på omkring 80-
90.000 kr. 
 

5 Nyt fra kontaktpersonen Kontaktpersonsudvalgsmøde afholdes i slutningen 
af januar. 
 
Der arbejdes på at skabe et overblik over de 
besparelser, som er opnået i forbindelse med den 
daglige leder. 
 
I ChurchDesk skal der foretages en opgradering til 
"Multi-Sogn". Der søges midler i provsitets 
udviklingspulje til denne opgradering, som vil koste 
omkring 130.000 kr. inklusiv projektleder. 
 
Den daglige leder har modtaget positiv feedback 
for sin indsats. 
 

6 Nyt fra præsterne Intet nyt. 
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7 Fællesskabet omkring kirken Dorte starter korundervisning med 
folkeskoleelever allerede kl. 13:45, hvilket falder 
sammen med tidspunktet, hvor eleverne får fri. 
Dette skaber udfordringer, da det forhindrer 
deltagelse af elever fra andre skoler. 
 
Menighedsrådet ønsker, at korundervisningen 
fremover skal foregå i kirkens bygninger og 
foreslår tidspunktet kl. 16-17. Dette drøftes med 
organisten, så der kan planlægges en konkret 
løsning. 
 

8 Kirkegårdsudvalget Kirkegårdsudvalget godkender de under punkt 4 
drøftede tiltag. 
 
Andreas medbringer et gammelt dokument 
udarbejdet af et tidligere kirkegårdsudvalg, som 
kan bruges til at støtte opstarten af arbejdet i det 
nuværende udvalg. 
 
Det foreslås, at kirkegårdsudvalget fremover går 
en tur på kirkegården én gang om måneden. 
 

9 Provstiudvalget De næste provstiudvalgsmøder falder på de 
følgende datoer: 

- Tirsdag den 25. februar 
- Tirsdag den 25. marts 

10 Nyt sognehus Dette punkt blev drøftet under punkt 2. 
 

11 Økonomiproces 2025 Årshjul for 2025 er blevet udarbejdet og 
gennemgået. 
 

12 Opdatering af bilag til regnskabsinstruks Henrik Falster sender bilag fra 2024 til Henrik 
Mikkelsen, så en opdateret version kan udarbejdes 
og distribueres. 
 

13 Fuldmagt til nyansat regnskabsfører på 
Regnskabskontoret mhp. adgang til bank 

Der er udarbejdet et konstitueringsdokument, 
hvori regnskabsførerne indgår og får fuldmagt. 
Følgende er en del af dokumentet: 

- Regnskabs Samarbejdet i Holbæk Provsti 
- Jytte Kildegaard Poulsen 
- Mette Kofoed 
- Engy Award 
- Mikkel Hjuler 
- Hanne Gertz 
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14 Adgang til bank, Fløs mv. Henrik Mikkelsen tager kontakt til Jens Viggo, og 
de kontakter sammen Erhvervs-MitID. 
 

15 Anmodning om tilladelse til deltagelse i kursus 
for nye kasserer 

Menighedsrådet giver tilladelse. 
 

16 Anmodning om ikke at få udbetalt honorar for 
kassererfunktionen 

Menighedsrådet giver tilladelse til fritagelse. 
 

17 Forpagtningskontrakter Lukket punkt. 
 

16 Eventuelt Organisten har 30-års jubilæum og ønsker i den 
forbindelse at låne præstegårdssalen til en 
reception. Menighedsrådet vil stille opfølgende 
spørgsmål, inden en endelig beslutning træffes. 
 
Fremadrettet skal møderne indledes med spisning 
for at undgå, at det bliver for sent. Møderne skal 
som udgangspunkt starte kl. 18:30, hvor maden 
indtages. 
 
Bilag til diverse punkter skal fremadrettet sendes i 
god tid, så der er mulighed for ordentlig 
forberedelse. Det skal også tydeliggøres, om 
punkterne er beslutningspunkter eller 
diskussionspunkter. 
 
Muligheden for at nedsætte et forretningsudvalg 
overvejes, med henblik på at gennemarbejde og 
klargøre dagsordenen samt tilhørende bilag. 
 
Præsterne i Tølløse Sogn gennem tiden skal 
fremgå på hjemmesiden under kirkens historie. 
 

 
Kommende møder: 6/2, 16/3, 3/4 
 


